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Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 - Bydgoskie

z dnia 11.10.2022, spotkanie stacjonarne, SP nr 13

Lista obecności - członkowie RO nr 13:

1. Maciej Stawiski - przewodniczący

2. Anna Lamers - zastępczyni przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder - sekretarz

4. Maria Pekasiewicz

5. Łukasz Broniszewski

6. Sylwester Jankowski

7. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko

8. Agata Malchrowicz

Obecni 2 mieszkańcy

1. Akceptacja protokołu z dnia 13,09.202. Akceptacja protokołu z ostatniej RO przeniesiona na 
następne spotkanie (sekretarz na tym spotkaniu była nieobecna, protokołował Przewodniczący)
2. Głosowanie nr 1 w sprawie przyjęcia protokołu z 13.09.2022: 5 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujących 
się
3. Wniosek mieszkanki - dziura w chodniku przy ul. Kraszewskiego 42, już zgłaszana do MZD w 
kwietniu. Uszkodzenie zabezpieczone aktualnie, ale nie naprawione.
Dodatkowo, zgłaszane już kilka miesięcy temu przez RO zapadlisko 1 m długości na ul. Sienkiewicz, 
pomiędzy Mickiewicza, a Słowackiego.
Głosowanie nr 2: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
4. Bieżące info. M. Stawiski - spotkanie z panem Koszelakiem, inicjatorem pomysłu Forum Rad 
Okręgów, na które każda z RO delegowałaby min. 1 przedstawiciela. Grupa spotykałaby się co miesiąc 
przed sesją RM, by skoordynować działania Rad na ich spotkaniach. Formuła byłaby formalna, byłby 
przewodniczący, protokół, głosowania. Jak na razie za jest też M. Łowicki. Inauguracja miałaby być w 
grudniu.
Też 23 października, niedziela, o 12:00, na terenie zielonym przy Bractwie Kurkowym ma być ognisko 
integracyjne dla członków RO Torunia.
Relacja z organizowanych przez Obywatelski Toruń obchodów roku działania Rad Okręgów.
Dyskusja dotyczyła małych kompetencji toruńskich Rad w porównaniu do prezentowanej aktywności 
Gminy Lisewo.
Ł. Broniszewski - warto przyjąć uwagę o poprawę i faktyczność konsultacji społecznych w Toruniu.
A. Lamer - formalne zapytanie wysłała do Urzędu przez radną miasta M. Skerską-Roman.
5. Dyskusja o braku nagłaśniania konsultacji. Lub też kompletnym ignorowaniu merytorycznych uwag 
mieszkańców przez Urzędy Miasta.
Ł. Broniszewski - temat przerzucić na grupę, która powstanie w grudniu, Forum RO. Też nacisk i 
zainteresowanie ogólnomiejskie.
O. Kasiorkiewicz-Demko - też niekulturalne i stronnicze zachowanie prowadzącego, które jest 
niedopuszczalne, rażące. Ł. Broniszewski - jako urzędnik Miasta jest stronniczy, jest pracownikiem 
Prezydenta Miasta, nie dopuszcza do głosu mieszkańców, ośmiesza głosy niepasujące. A. Lamers - 
powinno być to coś takiego, jak ewaluacja, pozbieranie bezstronne opinii.



Ł. Broniszewski - raport z konsultacji Bulwaru Filadelfijskiego ma 11 lat. Dawne uwagi teraz zostały 
wykorzystane do tego, by postawić pawilony.
M. Stawiski - regulamin konsultacji społecznych dawno nie aktualizowany. Ł. Broniszewski - w samym 
regulaminie jest zapis, co ile powinien być aktualizowany. A. Kasiorkiewicz-Demko - nie kwestia 
aktualizacji i złych zapisów, ale nieprzestrzegania i złej woli.
Ł. Broniszewski - Miasto może odrzucić każdą uwagę, kwestia złych praktyk, nieinteresowania się 
opiniami mieszkańców. W T. konsultacje służą tylko kwestiom PR Miasta i decyzji Prezydenta.
6. Wnioski do harmonogramu konsultacji. Przypomnienie jakie składaliśmy i zostały przyjęte do 
harmonogramu w zeszłym roku.
6.1. Konsultacje ul. Krasińskiego. Ł. Broniszewski - wziąć pod uwagę to, co mówił Rowerowy Toruń - 
gdy wprowadzi się ruch 1-stronny nastąpi poszerzenie pasa ruchu, kierowcy przyspieszą.
O. Kasiorkiewicz-Demko - swój pomysł na Krasińskiego, zwężenia, mijanki, wprowadzenie zieleni, 
możliwości eksperymentowania z formami zwalniania, np. namalować zielone wysepki, wprowadzić 
miejsca do parkowania raz z jednej, raz z drugiej strony. Wniosek o zatrudnienie profesjonalnego 
projektanta organizacji ruchu.
6.2. A. Lamers - zgłośmy całą komunikację
6.3 K. Krynicka-Szroeder - absolutnie nie wolno odpuścić konsultacji układu komunikacji miejskiej w 
Toruniu zgodnie z naszymi wcześniejszymi uwagami. Musi przedstawić najpierw szkielet układu, który 
będzie wzbogacany w zależności od natężenia ruch zgodnie z koniecznymi do przeprowadzenia 
analizami
Ale też koniecznie należy przeprowadzić konsultacje organizacji ruchu na ul. Krasińskiego, w myśl 
zasady, by zmieniać przestrzeń uliczka po uliczce.
6.4. Organizacja ruchu na Bydgoskim Przedmieściu niezależnie od konsultacji organizacji układu 
komunikacyjnego Torunia
Ł. Broniszewski, A. Lamers - cykl audycji o tym, jak wyglądają konsultacje społeczne w Toruniu w 
mediach, też jak wygląda aktywność Rad Okręgów.
Wnioski o konsultacje przyjmujemy za 2 tygodnie.
7. A. Lamers - pytanie do Miasta o planowane przeznaczenie dawnego Szpitala Zakaźnego na ul. 
Krasińskiego. Ł. Broniszewski - kolejnym pustym budynkiem jest dawny Szpital Psychiatryczny, w 
którym została tylko przychodnia.
Głosowanie nr 3 pytań o przeznaczenie tych budynków: 7 za 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
8. Propozycje wniosków budżetowych
8.1 . A. Malchrowicz - Interwencje w temacie szrotówka kasztanowcowiaczka, przekonać radnych i 
Prezydenta, uzasadnienie przeciwko argumentom urzędników. Mamy same stare drzewa tu i nawet 
ten szkodnik, który bezpośrednio nie przyczynia się do śmierci drzew, tylko pośrednio, do tej śmierci 
się przyczynia. Poza tym szkodnik niszczy liście, co ogranicza tlen. Są pułapki feromonowe, palenie 
liści. Nie trzeba stosować chemii.
8.2 A. Malchrowicz - Dołożenie rowerów cargo do rowerów miejskich. Niech operator w przyszłym 
roku ma też w ofercie rowery cargo.
8.3 Wniosek Ł. Broniszewskiego - Karta Miejska dla turystów, w której pakiet przejazdów komunikacją 
miejską, wejść do muzeów. A. Lamers - też Karta Miejska dla mieszkańców. K. Krynicka-Szroeder - 
darmowe bilety dla uczniów. Zakres Karty Miejskiej musi być skonsultowany z Radami Okręgów.
8.4 Ł. Broniszewski - zapewnienie środków na konsultacje społeczne, które zapewnią rzetelną 
promocję konsultacji i fachowe ich przeprowadzenie czytelne dla zatrudnienie zewnętrznych 
moderatorów, NIE URZĘDNIKÓW MIASTA TORUNIA, generalnie fachowców z zewnątrz w zależności od 
tematu konsultacji podczas konsultacji społecznych ze względu na skandaliczne prowadzenie i 
argumenty powyżej. Dodatkowo środki na działania promocyjne konsultacji, na reformę strony 
internetowej , materiały podczas konsultacji, przygotowanie prezentacji, wizualizacji 
czytelnych dla mieszkańców. Sprawdzić ile w tym roku konsultacji społecznych się odbyło. Na jedne 
dodatkowo po 5000 zł. Też należy w tym zakresie zmienić regulamin konsultacji, żeby ująć w nim 
obowiązek moderowania konsultacji przez osobę zewnętrzną i obecność fachowca zewnętrznego od 
danej problematyki.
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Głosowanie nr 4: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
9. Wniosek do Miasta rower miejski w Toruniu nie działa. Nie działają stacje, nie da się rowerów 
wyciągnąć, rowery są niesprawne, niesprawne są pąpki rowerowe. Czyli i rowery cargo i poprawa 
istniejącej infrastruktury, naprawa i pielęgnacja istniejącego systemu. Zmusić operatora.
Głosowanie nr 5: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
10. O. Kasiorkiewicz-Demko - problem dmuchaw, do którego trzeba wrócić. Miał być wniosek do 
Marszałka o wprowadzenie zakazu na terenie województwa.
Wysłać, bo już było głosowane.
Wniosek do Marszałka - wysłać, ponieważ był już przegłosowany na spotkaniu RO (którym?)
11. S. Jankowski - Problem wycięcia krzaków na wyjeździe z T w stronę Bydgoszczy na wysokości 
Arpolu. Zamiast wycinać krzaki na dodatkowy pas na prawosrkęt wystarczy namalować strzałki, że od 
pewnego momentu tylko do skrętu w prawo i cofnąć żywopłot.
Głosowanie nr 6: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
12. Poszerzanie mis drzew, to w jaki sposób jest prowadzone.
13. Straż Miejska prosi o naszą dokumentację ad Laby.
14. M. Stawiski w przyszłym tyg. w środę zgłasza wizję lokalną na 14:00.


